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THEMAKATERN WEST-VLAAMSE ZIEKENHUIZEN \ 

Toekomstplannen van onze ziekenhuizen

Enkele jaren van windstilte 
voor nieuwbouw
Dirk Van Thuyne, freelancejournalist 

De Vlaamse overheid wil de komende jaren een nieuw systeem voor de financiering van infrastructuur uitrollen. 
Op korte termijn betekent dit dat er geen budgettaire ruimte is voor grootschalige nieuwbouwprojecten. Dat is 
vooral jammer voor de Bruggelingen, want de plannen voor een nieuwbouwziekenhuis steken intussen al jaren 
in de koelkast.

In het voorjaar van 2020 gaat in Rumbeke 

de gloednieuwe hoofdcampus van AZ 

Delta open. Het is een prestigieus project 

met een prijskaartje van 425 miljoen 

euro. Het Roeselaarse ziekenhuis wordt 

het derde grootste van Vlaanderen. 

Algemeen directeur Johan Hellings: 

“We verhuizen vanaf 14 april en dat zal 

in totaal drie weken in beslag nemen. 

De campus in de Brugsesteenweg 

blijft open, we zullen die uitbouwen 

tot een stadscampus met de klemtoon 

op planbare zorg en vanuit een 

multidisciplinair perspectief. Hiervoor 

hebben we 25 miljoen euro geïnvesteerd 

in een nieuwbouw die we in maart 

openen. Enkele speerpunten zijn 

een sportmedisch centrum, onze 

pijnkliniek, de oogkliniek, maar ook een 

geïntegreerde aanpak inzake palliatieve 

zorgen (samen met andere partners). De 

campus in Menen werd afgelopen jaren 

in belangrijke mate vernieuwd. Die in 

Torhout heeft een goede infrastructuur 

voor hospitalisatie, maar heeft wel 

nood aan uitbouw van de ambulante 

activiteiten en de dagklinische werking. 

We hebben ook al geïnvesteerd in het 

operatiekwartier.”

Eén nieuw ziekenhuis in Brugge?
De laatste tien jaar realiseerden de 

West-Vlaamse algemene ziekenhuizen 

heel wat nieuwbouwprojecten. Denk 

maar aan AZ Damiaan (Oostende, 2012), 

AZ Groeninge (Kortrijk, 2017) en AZ Zeno 

(Knokke-Heist, 2018). 

Andere ziekenhuizen renoveerden 

de bestaande gebouwen, al dan niet 

in combinatie met de bouw van een 

nieuwe afdeling. 

Lieven Vermeulen van AZ West uit 

Veurne: “We zijn bezig aan de laatste 

fase van ons project 2011-2019 dat 

een prijskaartje heeft van 45 miljoen 

euro. Zonet hebben we onze nieuwe 

materniteit met verloskwartier en 

prematurenafdeling aan het grote publiek 

voorgesteld. Met deze infrastructuur 

moeten we twintig jaar verder kunnen.”

Een gelijkaardig verhaal weerklinkt in 

het Tieltse Sint-Andriesziekenhuis. “In 

2012 hebben we onze nieuwe vleugel 

in gebruik genomen, daarna hebben we 

alle verpleegafdelingen gerenoveerd. 

Het is de bedoeling om de komende 

jaren minder in bakstenen te investeren 

en meer in medische apparatuur”, aldus 

algemeen directeur Peter Lauwyck.

In 1977 verhuisde het toenmalige 

Sint-Janshospitaal vanuit de Brugse 

binnenstad naar Sint-Pieters. Ondanks 

de recente investeringen – gemiddeld 

40 miljoen euro per jaar – in een extra 

operatiekwartier, een nieuwbouw 

voor geriatrie, een ontdubbeling van 

alle kabels en servers en een extra 

bestralingsbunker droomt het bestuur 

van AZ Sint-Jan Brugge-Oostende van 

een nieuw ziekenhuis. 

“De plannen voor ons nieuwe ziekenhuis 

zijn al meer dan tien jaar oud”, zucht 

algemeen directeur Hans Rigauts. “Op 

de site hebben we alvast voldoende 

ruimte voor een nieuwbouw. Gezien 

de trend naar meer daghospitalisatie 

zal dat wellicht kleiner zijn dan het 

huidige gebouw. Op dit moment is een 

nieuwbouwziekenhuis echter een verre 

droom.”

Bij de buren van AZ Sint-Lucas liggen 

de nieuwbouwplannen ook al een tijdje 

klaar. “Zeven jaar geleden dienden we 

een nieuwbouwproject in voor twee 

nieuwe vleugels met patiëntenkamers 

en de kinderpsychiatrie. Jammer genoeg 

konden we tot nu enkel dit laatste 

realiseren. Voor het overige blijft het een 

opsmukoperatie. In Nederland herbouwt 

men elk ziekenhuis om de 40 jaar. In 

Vlaanderen ontbreekt het onze politici 

jammer genoeg aan een totaalvisie. 

We zien wel wat de toekomst brengt. 

Misschien mogen we samen met onze 

collega's van AZ Sint-Jan wel een nieuw 

ziekenhuis bouwen?”, vraagt algemeen 

directeur Niko Dierickx zich luidop af.

Verfraaiingswerken
Sinds de laatste staatshervorming is 

Vlaanderen exclusief bevoegd voor de 

onroerende en roerende investeringen in 

ziekenhuizen. 

Noël Cierkens van het OLV van Lourdes 

Ziekenhuis in Waregem:

“Het geld is echter op en dat verklaart 

waarom je momenteel veel minder 

bouwkranen ziet staan aan de 

ziekenhuizen. De volgende investering 

voor ons ziekenhuis zal de aankoop 

van een NMR–toestel zijn. Toestel en 



bunker vertegenwoordigen algauw een 

prijskaartje van 2,5 miljoen euro. Tot 

op heden wordt een deel hiervan wel 

nog gefinancierd via het budget dat we 

van het RIZIV krijgen. Bijna alle andere 

investeringen moeten we momenteel zelf 

financieren.”

Opvallend is dat enkele ziekenhuizen 

veel aandacht hebben voor 

omgevingswerken. Het Ieperse Jan 

Yperman Ziekenhuis koestert plannen 

om rondom het ziekenhuis een groene 

zone te creëren. 

In Waregem kunnen patiënten en 

medewerkers intussen al genieten 

van een belevingstuin. Ook AZ Zeno 

heeft gelijkaardige plannen. “In 

Knokke beschikken we nu over een 

prachtige infrastructuur, maar we 

blijven ook investeren in onze campus 

in Blankenberge. Zo voorzien we een 

bedrag van 15 miljoen euro eigen 

middelen om de site te verfraaien.”

De nieuwbouwcampus van AZ Delta in Roeselare, nabij het Accent businesspark, vereist een investering van 425 miljoen euro (eigen foto)

AZ Sint-Jan heeft al tien jaar lang nieuwbouwplannen in petto voor haar campus in Brugge  
(zie foto) en ook het naburige AZ Sint-Lucas wacht al zeven jaar op groen licht voor haar 
bouwproject. Is samen een nieuw ziekenhuis bouwen een optie voor de toekomst…? 

foto Cedric Verhelst
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